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ΣΥΝ∆ΕΣΜΟΣ ΕΤΑΙΡΙΩΝ ΦΩΤΟΒΟΛΤΑΪΚΩΝ 
 

ΠΡΑΚΤΙΚΑ Νο 91 
 ∆ΙΟΙΚΗΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ 

 
Πρακτικά:       91ο  ∆.Σ.  ΣΥΝ∆ΕΣΜΟΥ ΕΤΑΙΡΙΩΝ ΦΩΤΟΒΟΛΤΑΪΚΩΝ 
Ηµεροµηνία: 11.06.2012 
Τόπος:             Λ. Βουλιαγµένης 224 & Αγ. ∆ηµητρίου, Αγ. ∆ηµήτριος 
 
ΠΑΡΟΝΤΑ ΜΕΛΗ  
 

1. ΖΑΧΑΡΙΟΥ ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ  

2. ΣΑΡΡΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ 

3. ΚΑΠΕΛΛΟΣ ΣΩΤΗΡΗΣ 

4. ΧΡΗΣΤΙ∆ΗΣ ΧΑΡΗΣ 

5. ΚΥΡΙΑΚΙ∆ΗΣ ∆ΗΜΗΤΡΗΣ (µε εξουσιοδότηση στο κ. Σακκά) 

6. ΑΝΕΜΟ∆ΟΥΡΑΣ ΓΙΩΡΓΟΣ (µε εξουσιοδότηση στο κ. Ζαχαρίου) 

7. ΣΑΚΚΑΣ ΘΑΝΑΣΗΣ 

Παρευρέθησαν  τα µέλη κ. Η. Μοναχολιάς (Exel), κ. Φ.Ζακόπουλος (Advartia), κ. Π. 
Γκίκας (Diginet), και η κ. Α. Κεκάτου (Sunlight). 
 
1. Θέµατα ηµερήσιας διάταξης 
 
Α.  Άµεσα – Επείγοντα θέµατα 

 
∆εν τέθηκαν 

  

Β. Πρόοδος εκκρεµούντων θεµάτων  
 

1ο Θέµα: Ανάθεση µελέτης για ΟΤΣ – εισήγηση Π. Σαρρής 

 
Γ.      Νέα θέµατα 
 

 1ο Θέµα: Θέµατα που έχουν προκύψει µε άλλους φορείς ΑΠΕ – εισήγηση Σ. 
Καπέλλος, Π. Σαρρής 

  

2ο Θέµα: Ενέργειες προώθησης φωτοβολταϊκών και marketing – εισήγηση Α. 
Ζαχαρίου 

 
3ο Θέµα: Ορισµός υπευθύνων συστηµατικής επικοινωνίας µε φορείς, αρχές, 
κόµµατα κλπ.  – εισήγηση Π. Σαρρής 

 
4ο Θέµα: Παρουσίαση  αναθεωρηµένου προϋπολογισµού λόγω απόκλισης 
εσόδων – εισήγηση Σ. Καπέλλος 

 
5ο Θέµα: Ενέργειες για την αύξηση των µελών – εισήγηση Χ. Χρηστίδης 
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 2.  Ενηµέρωση για πρόσφατα γεγονότα. 
 
 Ο κ. Καπέλλος παρουσίασε αναλυτικά τη προσφορά της εταιρίας Foresight για τη 

διοργάνωση του συνεδρίου / ηµερίδας του Συνδέσµου το φθινόπωρο. Μετά από 
συζήτηση αποφασίσθηκε οµόφωνα ότι θα είναι Workshop / επιστηµονικό συνέδριο, 
όπου θα συζητηθούν θέµατα σηµαντικά για το µέλλον της αγοράς και θα 
παρουσιαστούν τα αποτελέσµατα σχετικών µελετών που εκπονεί ο ΣΕΦ σε 
συνεργασία µε ακαδηµαϊκά ιδρύµατα. Συνεπώς, θα έχει πολύ συγκεκριµένο 
(στοχευµένο) κοινό, πέραν των µελών µας. Aποφασίσθηκε οµόφωνα o κ. Καπέλλος να 
συντονίσει την οργάνωση του συνεδρίου σε συνεργασία µε την επιστηµονική επιτροπή 
(Π. Σαρρής και Σ. Ψωµάς) και την εταιρεία επικοινωνίας, προσπαθώντας, να 
µεγιστοποιήσει το αποτέλεσµα και χρησιµοποιώντας το εγκεκριµένο από την ΓΣ 
budget. Η επιστηµονική επιτροπή θα θέσει το πλαίσιο και θα κάνει την αξιολόγηση και 
επιλογή των οµιλητών. Προσκλήσεις θα σταλούν σε συγκεκριµένο κοινό που θα είναι 
σχετικοί µε το θέµα (δίκτυα και ΟΤΣ) εντός και εκτός Ελλάδος. Η επιτυχία του 
συνεδρίου θα κριθεί όχι από τον αριθµό των παρευρισκοµένων αλλά από την επιρροή 
που θα ασκήσουν τα αποτελέσµατα στους εµπλεκόµενους φορείς. Αποφασίσθηκε δε, 
ότι τα µέλη µας θα έχουν δικαίωµα να παρευρεθούν µε 2 άτοµα ανά εταιρία και ότι για 
κάθε επιπλέον άτοµο θα υπάρχει χρέωση. Χρέωση θα υπάρχει και για όσους 
παρευρεθούν εκτός των προσκλήσεων που θα έχουν ήδη σταλεί. Το κόστος εισόδου θα 
συζητηθεί σε επόµενο ∆Σ. Τέλος, συµφωνήθηκε να αναζητηθούν χορηγοί και 
συγκεκριµένα: µία τράπεζα, ένα δικηγορικό γραφείο, µία ασφαλιστική εταιρεία, ένας 
χορηγός επικοινωνίας και µια εταιρία πιστοποίησης εγκαταστάσεων.  Το εύρος του 
ποσού των χορηγιών θα είναι από 2000 € έως 5000€ ανά χορηγό. 

 
3.  Ενηµέρωση της σηµαντικότερης εισερχόµενης και εξερχόµενης αλληλογραφίας. 
 

-  Τα εισερχόµενα έγγραφα και e-mail του ΣΕΦ είναι: 
 

1. Αρ.Πρ.650/17.05.2012 E-mail/επιστολή από τον εταιρία Glasscon µε θέµα 
«Συνδροµή του ΣΕΦ για το 2012 και καθυστέρηση της πληρωµής έως το Σεπτέµβρη», µε 
βάση το πρακτ. Νο 87/9.4.2012 και την απόφαση του ∆Σ για τη διαγραφή των µελών που 
δεν εξοφλούν τη συνδροµή εντός εύλογου διαστήµατος, το ∆Σ δεν κάνει αποδεκτό το 
αίτηµα της εταιρίας. 
2.  Αρ.Πρ.651/01.06.2012 Επιστολή από το Πολυτεχνείο Κρήτης και το κο Τσούτσο 
προς το πρόεδρο του ∆Σ κο Ζαχαρίου µε θέµα «Πρόσκληση οµιλίας σε workshop µε 
τίτλο “Ανταγωνιστικότητα της Φωτοβολταϊκής ενέργειας στην Ευρώπη” στις 28.6.2012 
στην Αθήνα», ο κ. Ζαχαρίου θα αποδεχτεί τη πρόσκληση. 
3. Αρ.Πρ.652/05.06.2012 Επιστολή από την EPIA / Photovoltaic Technology 
Platform, για τη συµµετοχή µε οµιλία του κου Ζαχαρίου στο 7th General Assembly of the 
European Photovoltaic Technology Platform, που θα γίνει στο Amsterdam στις 
19.6.2012. Το θέµα της παρουσίασης του κ. Ζαχαρίου θα αφορά το project Helios. Οι 
διοργανωτές θα καλύψουν τα αεροπορικά εισιτήρια και το ∆Σ αποφάσισε οµόφωνα να 
καλύψει το ξενοδοχείο. 
4. Αρ.Πρ.653/11.06.2012 Επιστολή / email από την εταιρία µέλος Solarise, µε την 
οποία κοινοποιούν τη επιθυµία τους να διαγραφεί η εταιρία µέλος από τα µητρώα του 
Συνδέσµου, λόγω συγχώνευσης της µε την Exel group. 
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4. Ενηµέρωση από τον Ταµία της ταµιακής κατάστασης του ΣΕΦ / συνδροµές µελών 
 / διαγραφή µελών για οφειλή συνδροµής. 

 
α. Το ταµείο του ΣΕΦ (στην Alpha Bank) σήµερα 11.06.2012 είναι 107.794,93 
€,  στην Πειραιώς 90.000 € σε προθεσµιακό λογαριασµό και 5.000 € ανοιχτά 
και στην Εθνική 90.000€ σε προθεσµιακό λογαριασµό και 5.000 € ανοιχτά. 
΄Ητοι σύνολο ταµείου ΣΕΦ: 297.794, 93 €. 
β. Οι οφειλές του ΣΕΦ προς τρίτους, που εγκρίνονται οµόφωνα από το ∆Σ  
είναι: 0 € 
γ. Οι οφειλές του ΣΕΦ προς το συµβαλλόµενο  προσωπικό είναι: 0 €  . 
δ. Εισπράξεις από το προηγούµενο ∆.Σ.21.05.12: 6.500 € (5 τακτικά µέλη).  
ε. Οι ληξιπρόθεσµες οφειλές των τακτικών και αρωγών µελών είναι 26.000.  
στ. Άλλα έσοδα του ΣΕΦ 0 € 
 

Το ∆Σ, σε συνέχεια και της απόφασης που πήρε στο πρακ. Νο 87/09.04.2012, 
αποφάσισε οµόφωνα να προτείνει τα παρακάτω µέλη, τακτικά και αρωγά, προς 
διαγραφή στη ΓΣ, λόγω µη εξόφλησης των οικονοµικών τους υποχρεώσεων προς το 
Σύνδεσµο. 
 
Τα µέλη που προτείνονται να διαγραφούν από τα µητρώα του Συνδέσµου είναι : 
Tακτικά µέλη  
1. Σένερς ΕΠΕ 
2. ΗΛΒΙΟΚΑΤ 
3. Est Hellas 
4. ∆ΕΗ Ανανεώσιµες 
5. Heliosphera 
6. KLT 
7. Microsun Energy  
8. Innovation Inn Renewables AE 
9. Environ Οικία ΑΕ 
10. Αlexakis Energy 
11. INET Energy (έχει πληρώσει το µισό της συνδροµής- ήτοι 1000€) 
12. Glasscon AE (πλήρωσε 500€ από τη συνδροµή) 
Αρωγά µέλη 
1. Θ.Ιορδανίδης ΜΕΠΕ 
2. ΑΙΘΗΡ ΕΠΕ 
3. Renesys OE 
4. Καραντινός ΑΤΕ 
5. Γεωρυθµική ΑΤΕ 
6. Ενεργειακή Μηχανική ΑΕ 
7. Fluitechnik (έχει σταλεί ήδη proforma invoice στην εταιρία στην Ισπανία, και 

ενδέχεται η οφειλή να τακτοποιηθεί) 
 
Μετά από συζήτηση το ∆Σ, τόσο για τις προτεινόµενες διαγραφές των µελών όσο και για 
τις τροποποιήσεις του καταστατικού που έχουν αποφασιστεί να συζητηθούν / εγκριθούν 
από τη ΓΣ, αποφάσισε οµόφωνα τη Σύγκληση ΄Εκτακτης Γενικής Συνέλευσης τη ∆ευτέρα 
02.07.2012 και ώρα 16:00 στα γραφεία του Συνδέσµου. 

 
 
 



Σελ. 392 
    
 
 

 
5. Έναρξη συζήτησης επί των θεµάτων της ηµερήσιας διάταξης 
 

Α.  Άµεσα – Επείγοντα θέµατα 
 
∆εν τέθηκαν 

  

Β. Πρόοδος εκκρεµούντων θεµάτων  
 

1ο Θέµα: Ανάθεση µελέτης για ΟΤΣ – εισήγηση Π. Σαρρής 

 
Ο κ. Σαρρής έκανε µία εκτενή αναφορά στην έρευνα που πραγµατοποιήθηκε, µε τη 
συµµετοχή του κ. Ψωµά, για την επιλογή του κατάλληλου συνεργάτη / ακαδηµαϊκού 
ιδρύµατος  για την εκπόνηση  µελέτης που θα αφορά στον υπολογισµό της 
πραγµατικής επιβάρυνσης που προκαλούν τα φωτοβολταϊκά στον ειδικό λογαριασµό 
του ΛΑΓΗΕ και στο Τέλος ΑΠΕ, καθώς και στην τεκµηρίωση προτάσεων σε σχέση 
µε την άρση  των στρεβλώσεων στον υπολογισµό της Οριακής Τιµής Συστήµατος 
(ΟΤΣ) και τη λειτουργία της χονδρεµπορικής αγοράς ηλεκτρικής ενέργειας. 
Εξετάστηκε η δυνατότητα να γίνει η µελέτη από µελετητές του ΕΜΠ, του 
Πανεπιστηµίου Πειραιά, του Πανεπιστηµίου Μακεδονίας, του Πολυτεχνείου 
Θεσσαλονίκης, καθώς και από µελετητές από την ελεύθερη αγορά µε πρότερη 
ενασχόληση στον ενεργειακό σχεδιασµό. Η τελική πρόταση ήταν να ανατεθεί η 
µελέτη  στο Εργαστήριο Συστηµάτων Ηλεκτρικής Ενέργειας του Πολυτεχνείου 
Θεσσαλονίκης  και συγκεκριµένα στον καθηγητή κ. Μπακιρτζή και τον λέκτορα κ. 
Μπίσκα, οι οποίοι έχουν σηµαντική εµπειρία επί του θέµατος, διαθέτουν τα 
κατάλληλα µοντέλα προσοµοίωσης του ελληνικού συστήµατος ηλεκτρικής ενέργειας 
και έχουν εκπονήσει παρόµοιες µελέτες για λογαριασµό της ΡΑΕ, του ΛΑΓΗΕ κλπ. 
Κόστος µελέτης 15.000€ + ΦΠΑ. Οµόφωνα το ∆Σ συµφωνεί να προχωρήσει ο κ. 
Σαρρής στην ανάθεση. 
 
Επίσης, ο κος Σαρρής ζήτησε από τα µέλη του ∆Σ να εγκρίνουν ποσό 7.000€ + 
ΦΠΑ, για την περίπτωση που καταστεί εφικτή η ανάθεση στην οµάδα του κ. 
Ντοκόπουλου ΑΠΘ (ή σε άλλη οµάδα στην περίπτωση που δεν υπάρχει 
δυνατότητα), της διερεύνησης συµπληρωµατικών θεµάτων που αφορούν τη 
διείσδυση των φωτοβολταϊκών στα δίκτυα, σε συνέχεια της ήδη εκπονηθείσας 
µελέτης (αποτίµηση  της µελέτης για τα δίκτυα που απέστειλε η ∆ΕΗ στη ΡΑΕ). Το 
∆Σ αποφάσισε οµόφωνα να προχωρήσει ο κ. Σαρρής, καθώς τα δύο θέµατα αυτά θα  
παρουσιαστούν εκτενώς στο συνέδριο που ετοιµάζει ο Σύνδεσµος για το φθινόπωρο.  
 

Γ.      Νέα θέµατα 
 

 1ο Θέµα: Θέµατα που έχουν προκύψει µε άλλους φορείς ΑΠΕ – εισήγηση Σ. 
Καπέλλος, Π. Σαρρής 

  

 Ο κ. Καπέλλος αναφερόµενος σε δηµοσίευµα του ΕΣΗΑΠΕ – ο οποίος έκανε 
αρνητική αναφορά στα φωτοβολταϊκά - είπε ότι πρέπει να διαµορφώσουµε τις 
απόψεις µας και να τις επικοινωνήσουµε στα µέσα µε τέτοιο τρόπο που να απαντάµε 
σε όποιον αντιµετωπίζει αρνητικά το κλάδο µας, χωρίς όµως η απάντηση αυτή να 
αποτελεί επίθεση στον εν λόγω φορέα.  Ο κ. Σαρρής µε τη σειρά του τόνισε ότι το 
δηµοσίευµα αυτό ήταν µια άµεση επίθεση στα φωτοβολταϊκά, διότι έθετε ανοιχτά 
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θέµα λήψης µέτρων περιορισµού της διείσδυσής τους, και πρέπει να απαντηθεί µε 
όποιο τρόπο – άµεσο ή έµµεσο – το συντοµότερο. 

 Ο κ. Σακκάς επισήµανε ότι πρέπει να γίνει σαφής διαχωρισµός των ΑΠΕ και 
ειδικότερα των φωτοβολταϊκών και θα πρέπει να διαθέσουµε άµεσα κονδύλια που 
έχουν ήδη εγκριθεί για την επικοινωνία / προβολή µας.  

 Μετά από εκτενή συζήτηση το ∆Σ αποφάσισε οµόφωνα ο κ. Ψωµάς να ετοιµάσει 
ένα κείµενο που ουσιαστικά θα απαντά στην επίθεση από τον ΕΣΗΑΠΕ χωρίς να 
τον ονοµατίζει και να το προωθήσουµε µέσω της Foresight στα µέσα. 

 
2ο Θέµα: Ενέργειες προώθησης φωτοβολταϊκών και marketing – εισήγηση Α. 
Ζαχαρίου 
 
Ο κ. Ζαχαρίου είπε ότι θα ήθελε να υπάρξουν δράσεις του Συνδέσµου που θα 
βοηθήσουν τη βελτίωση της εικόνας των φωτοβολταϊκών στην ελληνική κοινή 
γνώµη.  Και αναφέρθηκε σε παραδείγµατα όπως π.χ. πρόγραµµα σεµιναρίων σε 
σχολεία, δωρεά φωτοβολταϊκού συστήµατος σε κάποιο ίδρυµα ή συµβολικές 
δράσεις όπως π.χ. υποστήριξη αναδάσωσης ή καθαρισµού παραλίας. Ο κ. Καπέλλος 
επισήµανε ότι η εταιρία Foresight ήδη ετοιµάζει προτάσεις συγκεκριµένες οι οποίες 
θα έρθουν στο επόµενο ∆Σ προς ενηµέρωση. Οµόφωνα το ∆Σ συµφώνησε να 
ενηµερωθεί η Foresight για το budget των 50.000€ που έχει εγκριθεί από τη ΓΣ για 
την επικοινωνία, προκειµένου να διαµορφώσει την καλύτερη δυνατή  πρόταση 
προβολής µας. 

 
3ο Θέµα: Ορισµός υπευθύνων συστηµατικής επικοινωνίας µε φορείς, αρχές, 
κόµµατα κλπ.  – εισήγηση Π. Σαρρής 
 
Ο κ. Σαρρής επισήµανε ότι πλέον πρέπει να καθιερώσουµε συστηµατικό lobbying.  
Θα πρέπει κάθε µέλος του ∆Σ να «χρεωθεί» προσωπικά κάποιους από τους φορείς, 
αρχές ή και  τα κόµµατα και να έχει συνεχή επικοινωνία µαζί τους.  Η κ. 
Γεωργιάδου, µε τη βοήθεια και του κ. Ψωµά, θα ετοιµάσει σχετική λίστα την οποία 
θα στείλει στο ∆Σ. 

 
4ο Θέµα: Παρουσίαση  αναθεωρηµένου προϋπολογισµού λόγω απόκλισης 
εσόδων – εισήγηση Σ. Καπέλλος 
 
Ο κ. Καπέλλος παρουσίασε τον αναθεωρηµένο προϋπολογισµό  - µόνο όσον αφορά 
τα έσοδα. Η απόκλιση εσόδων τη συγκεκριµένη στιγµή είναι της τάξεως των 
26.000€, ποσό το οποίο προβλέπεται να καλυφθεί από εγγραφές νέων µελών (σε 
ποσοστό υψηλότερο από το προβλεφθέν). Το budget όσον αφορά τα έξοδα για 
ενέργειες που έχουν εγκριθεί και από τη ΓΣ δεν αλλάζει προς το παρόν, παρά µόνο 
αν παραστεί ανάγκη. To ∆Σ συµφώνησε οµόφωνα ότι η φετινή χρονιά είναι πολύ 
σηµαντική όσον αφορά κυρίως το επικοινωνιακό και ενόψει της αναθεώρησης του 
εθνικού σχεδίου δράσης, για αυτό και θα προσπαθήσει να χρησιµοποιήσει κατά τον 
αποτελεσµατικότερο τρόπο το budget που έχει εγκριθεί.  Αποφασίσθηκε επίσης 
οµόφωνα από το ∆Σ και µετά και από συζήτηση και µε τα παρευρισκόµενα µέλη, η 
αναγκαιότητα ανάθεσης σε δικηγορικό γραφείο του project της κωδικοποίησης / 
διαρκούς επικαιροποίησης της νοµοθεσίας για τα φωτοβολταϊκά, για την υποστήριξη 
της καθηµερινότητας των µελών αλλά και του ∆Σ στις διαβουλεύσεις µε τις αρχές. 
Το ∆Σ οµόφωνα ανάθεσε στους  κ. Ζαχαρίου και Καπέλλο να πάρουν προσφορές 
από σχετικά δικηγορικά γραφεία προκειµένου να υλοποιήσουν την απόφαση αυτή. 
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5ο Θέµα: Ενέργειες για την αύξηση των µελών – εισήγηση Χ. Χρηστίδης 
 
Ο κ. Χρηστίδης κάνοντας την εισήγηση για το θέµα αυτό πρότεινε να ετοιµαστεί µία 
παρουσίαση «πωλήσεων» του Συνδέσµου µε τις παροχές στα µέλη του και φυσικά 
το έργο του και να σταλεί εκ πρώτης στη λίστα εταιριών του ΚΑΠΕ, οι οποίοι και θα 
είχαν ενδεχοµένως ενδιαφέρον να γίνουν µέλη µας.  
Συγχρόνως µε αυτή τη προσέγγιση για νέα µέλη, και µετά από προτάσεις τόσο του κ. 
Χρηστίδη όσο και άλλων µελών του ∆Σ, συµφωνήθηκε να γίνει κωδικοποίηση των 
ανταποδοτικών για τα µέλη µας αλλά και για τα νέα µέλη που επιθυµούµε να 
προσελκύσουµε.  
Ο κ. Σακκάς, µε οµόφωνη απόφαση του ∆Σ, ανέλαβε να ετοιµάσει µία πρόταση 
πωλήσεων (κωδικοποίηση ανταποδοτικών) και ο κ. Χρηστίδης  αποκωδικοποιώντας 
τις προτάσεις του θα δηµιουργήσει ένα ερωτηµατολόγιο προς τα µέλη µας 
προκειµένου να διατυπωθούν οι απόψεις τους για το θέµα αυτό. 
 

   
6. Προσδιορισµός τόπου και χρόνου της επόµενης συνεδρίασης του ∆.Σ. 
 
Η επόµενη τακτική συνεδρίαση του ∆.Σ., θα πραγµατοποιηθεί τη ∆ευτέρα 2 Ιουλίου 2012 
και ώρα 18:00 στα γραφεία του συνδέσµου Λ. Βουλιαγµένης 224 & Αγ .∆ηµητρίου, Αγ. 
∆ηµήτριο, στο 2ο όροφο.   
 
Μη υπάρχοντος άλλου θέµατος λύεται η συνεδρίαση αφού υπογραφεί το παρόν Πρακτικό. 
 

 
ΑΘΗΝΑ,  11.06.2012 

 
 
 

Ο Πρόεδρος  Ζαχαρίου Αλέξανδρος  
  

 
Ο Αντιπρόεδρος    Σαρρής Παναγιώτης  
 
Ο Γραµµατέας   Καπέλλος Σωτήρης   
 
Ο Ταµίας    Χρηστίδης Χάρης   
 
Ο Αναπληρωτής Γραµµατέας Σακκάς Θανάσης   
 
Ο Αναπληρωτής Ταµίας  Ανεµοδουράς Γιώργος  

        (µε εξουσιοδότηση στον κ. Α. Ζαχαρίου) 
 

Μέλος     Κυριακίδης ∆ηµήτρης 
     (µε εξουσιοδότηση στον κ. Θ. Σακκά) 
  


